

Title (en)

Table with adjustable top.

Title (de)

Tisch mit verstellbarer Tischplatte.

Title (fr)

Table à dessus réglable.

Publication

EP 0065036 A1 19821124 (DE)

Application

EP 81106873 A 19810903

Priority

DE 3120126 A 19810520

Abstract (en)

[origin: US4502394A] In a table comprising a table-top that can be adjusted in height and/or inclination relative to the trestle, and a spring arrangement provided between the trestle and the table-top and serving to counterbalance the weight of the table, the table-top (6) is connected to the trestle at its rear edge by disengageable stops and at its front edge by clamps. The spring arrangement comprises a torsion bar spring (11) mounted preferably on the trestle (1) and provided with at least two radial arms (15, 21) bearing against the trestle (1) and the lower face of the table-top (6), respectively. Such a spring arrangement is of particularly simple design and requires only little space. Further, the torsion bar spring offers a favorable spring characteristic. A particularly soft spring effect can be achieved by the use of a stack of leaf springs (31) as torsion bar spring. The stop arrangement comprises pins (61) projecting from the rear edge of the table-top into a cable duct (2) where they are held by a toothed slide (64). The clamps are formed by clamping pieces (90) which can be displaced in opposite directions by rotating a threaded spindle (82) seated at the front edge of the table-top, coacting with fixed abutments (88,89), the said clamping pieces (90) and abutments (88,89) bearing against opposite faces of the wall (86) of a hollow section (5) of the trestle (1).

Abstract (de)

Bei einem Tisch, der eine gegenüber dem Trägergestell in der Höhe und/oder der Neigung verstellbare Tischplatte aufweist, deren Gewicht durch eine zwischen Trägergestell und Tischplatte angeordnete Federung ausgeglichen wird, ist die Tischplatte (6) an ihrem hinteren Rand durch lösbare Rasten und an ihrem vorderen Rand durch Klemmen mit dem Tischgestell verbunden. Die Federung umfaßt eine vorzugsweise an dem Tischgestell (1) befestigte Drehstabfeder (11), an der mindestens zwei radiale Arme (15, 21) angebracht sind, von denen sich der eine am Tischgestell (1) und der andere an der Unterseite der Tischplatte (6) abstützt. Eine solche Federung hat einen besonders einfachen Aufbau und einen geringen Platzbedarf. Weiterhin hat eine Drehstabfeder eine günstige Federcharakteristik. Eine besonders weiche Federung kann durch die Verwendung eines Blattfederpaketes (31) als Drehstabfeder erzielt werden. Die Rastung umfaßt Zapfen (61), die vom hinteren Rand der Tischplatte in einen Kabelkanal (2) hineinragen und darin durch einen kammartigen Schieber (64) gehalten sind. Die Klemmen werden von Klemmstücken (90), die durch Drehen einer am vorderen Rand der Tischplatte gelagerten Gewindespindel (82) gegensinnig verschiebbar sind, und ortsfesten Widerlagern (88, 89) gebildet, von denen jeweils die Klemmstücke (90) an einer Seite und die Widerlager (88, 89) an der anderen Seite der Wandung (86) eines Hohlprofils (5) des Tischgestells (1) anliegen.

IPC 1-7

A47B 9/02

IPC 8 full level

A47B 9/02 (2006.01); **A47B 27/18** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A47B 9/02 (2013.01 - EP US); **A47B 27/18** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] DE 7630881 U1 19770310
- [A] DE 2010592 A1 19701001
- [A] US 3008789 A 19611114 - BRADLEY GEORGE C, et al
- [A] US 3238900 A 19660308 - STANLEY JANUS
- [A] DE 32030 C
- [A] GB 1046405 A 19661026 - DOMKRAFT AB NIKE

Cited by

GB2133683A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0065036 A1 19821124; EP 0065036 B1 19860430; AT E19465 T1 19860515; AU 551561 B2 19860501; AU 8368282 A 19821125;
DE 3120126 A1 19821209; DE 3120126 C2 19840322; DE 3174508 D1 19860605; US 4502394 A 19850305; ZA 823469 B 19830330

DOCDB simple family (application)

EP 81106873 A 19810903; AT 81106873 T 19810903; AU 8368282 A 19820513; DE 3120126 A 19810520; DE 3174508 T 19810903;
US 37740482 A 19820512; ZA 823469 A 19820519